
 
 

 
 
 
 

 
REFERAT BESTYRELSESMØDE 11.9. 2024 
Skolebestyrelsesmøde 
 

 
Højslev d. 13.9. 2024 

 
 
Fraværende på mødet: Elevrødderne, Ib 
 

 

REFERAT  

  

24 - 35 Godkendelse referat 

 Referat godkendt 

  

24 - 36 Regnskabsopfølgning 

 Bilag udleveres på mødet 

 Regnskabet står pt. med et forventet underskud på 145.000.  
Det forventes at være niveauet for i år 

  

24 - 37 Nyt fra elevrådet 

 AC 9y er ny formand. Alexander 8c er næstformand 

  

24 - 38 Høringssvar på strukturområdet 

 Der ønskes en drøftelse af proces i forbindelse med afgivelse 
af hurtige høringssvar samt en overordnet drøftelse af besty-
relsens grundlæggende ståsted i forhold til strukturændringer 

 På mødet drøftede bestyrelsen proceduren for afgivelse af 
hurtige høringssvar. Det opleves som en proces, hvor man har 

svært ved at føles sig ægte hørt. 
Der er enighed om, at høringssvar på strukturområdet kan gi-
ves uden mødeindkald, men med afsæt i rundsendelse af for-

slag til høringssvar med afsæt i de mange tidligere struktur-
drøftelser i bestyrelsen, hvortil man i tråden kommenterer, og 
så samler Louise op og sender høringssvaret ind i tide. Ved 
høringssvar der direkte eller indirekte involverer lokalområde 
1, kaldes der med kort varsel til ekstraordinært møde 

  

24 - 39 Behovssamtaler 

 Bestyrelsen rejste emnet på sidste bestyrelsesmøde. 
Lærerne har drøftet emnet, og Loise giver opfølgning på læ-
rernes drøftelse af skolehjem-samtaler/ behovssamtaler. Der-

efter fælles drøftelse af emnet og særlige opmærksomheds-
punkter 

 Drøftelse af behovssamtaler. Det har været drøftet på et læ-
rermøde og på afdelingsmøder. Indskolingens tilbagemelding 

var, at 0. og 1. kl. ville have godt af to faste samtaler som 
hidtil. Behovssamtaler kan de godt se fungere i 2. og 3. klas-

se. 
Mellemtrinet forslår samtaler i efteråret og behovssamtaler i 
foråret. Det er vigtigt at have en dagsorden til behovssamta-
lerne, så samtalerne bliver målrettede. 
Udskolingen vil gerne indføre behovssamtaler i foråret. På 8. 
årgang anbefales samme model som fungerer nu på 9. år-
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Side 2 

 

gang. Der blev drøftet, om 7. årgang med fordel stadig kunne 
have to samtaler. 
Bestyrelsen drøfter punktet og fastholder ønsket om, at der 

udarbejdes forslag til ny model fra ledelsens side. Punktet ta-
ges op igen 

  

24 - 40 Fokuspunkter for i bestyrelsens arbejde i dette skoleår 

 Drøftelse af ønskede fokusområder for dette års bestyrelses-
arbejde 

 Fokus på skærm/mobil – ønske om digitale drøftelser på for-
ældremøder  
Skole-hjem-samarbejde princip inkl. punkter om meddelelses-

bog og skolehjemsamtaler 
Sundhedspolitik – herunder mental sundhed (jf. skærmbrug) 
og fokus på kropssyn (bad til idræt mm.) 

Trafikpolitik 
Nødvendige drøftelser vedr. Folkeskolens Nye Kvalitetspro-
gram (ny skolelov) 

24 - 41 Information om evakueringsplaner/ beredskabsplaner 

 Louise giver kort information om skolens arbejde med opdate-
ring af beredskabsplaner 

 Brandevakueringsplan og beredskabsplaner er blevet fuldt op-

dateret. Personalet er blevet instrueret i begge. Der laves 
øve-brandøvelse og efterfølgende rigtig brandøvelse i løbet af 
efteråret 

  

24 - 42 Folkeskolens kvalitetsprogram 

 Louise giver kort oplæg om Folkeskolens kvalitetsprogram 
(den nye skoleaftale, der træder i kraft i 2025) 

 På mødet gennemgår Louise de overordnede punkter i Folke-
skolens kvalitetsprogram med udgangspunkt i de ”Ti væsent-

lige initiativer”. 

Der vil ske større ændringer i timefordelingsplan mm. særligt 
for udskolingseleverne. Der er behov for fælleskommunal af-
klaring særligt om valgfag og juniormesterlæreordningen, in-
den arbejdet lokalt kan sættes i gang. Alt er fortsat en politisk 
aftale, så der mangler endelig lovgivning, før der kan arbejdes 

i detaljer med at realisere den nye folkeskoleaftale.  

  

24 - 43 Datoer for bestyrelsesmøde næste skoleår 

 Medbring kalender       

Følgende datoer foreslås: 
22.10, 2.12., 23.1., 5.3., 31.3., 31.4., 6.5., 19.6. 

 Besluttede mødetidspunkter:  
22.10, 2.12., 23.1., 5.3., 1.4., 6.5., 19.6. 
Altid kl. 18-20 på lærerværelset 

  

24 - 44 Informationspunkter fra Louise 

 Måske mulighed for at få sat to busskure op til fin pris. Louise 

arbejder videre med projektet 
Der arbejdes med at skabe et fælles børnesyn i Skive Kom-
mune. Der vil være et arbejdspunkt på bestyrelsesdagsorde-

nen næste gang, hvor der kommer en arbejdsopgave, som 
skal inddrage forældrebestyrelserne i processen 

  

24 - 45 Evt. 

 Skolen inviteres til at bidrage til udvikling af Hjerteklynge, 
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projektet. I de næste to uger, er det muligt at indgive ønsker 
til projektgruppen. Louise informerer lærerne og opfordrer til 
at komme forbi med nogle børn som herved kan indgive gode 

ønsker fra et børneperspektiv 

  

  

 


